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ABSTRACT  

 The present study aims at  the impact of English silent letters on learning 

pronunciation and spelling among the pupils in basic schools. The study 

highlights the importance of identifying silent letters so as to enhance the 

pupils’ performance in learning pronunciation and spelling of English 

language. The study adopts the descriptive and analytical method to collect 

and analyze data .Written and oral tests were used as  tools for data collection 

and for the verification of the above hypotheses  the data were analyzed 

statistically. Eventually the analysis of data has revealed that Students of 

basic school do face problems of identifying and pronouncing   words which 

contain silent letters. Also it has been found that silent letters affect spelling  

to a great extent. The study has recommended that students should be aware 

of the importance of knowing silent letters so that they can write and 

pronounce English words correctly.  
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الدراسة خلصستم  

الشطق و اعاقة في  سشطهقةالغيخ حخوف المغة الإنجميدية أثخ  لمتحقق من  تهجف الجراسة إلي 

كسا سمطت الجراسة الزهء عمي أهسية تسييد ومعخفة الحخوف  طلاب مخحمة الأساس،  لجى الكتابة

الجراسة أن طلاب  افتخضت الطالب من كتابة ونطق الكمسات برهرة صحيحة.أداء  يدد لتعالرامتة 

غيخ مشطهقة. مخحمة الأساس يهاجههن مذكمة نطق وهجاء الكمسات التي تحتهي عمي حخوف 

تؤثخ بجرجة كبيخة في الهجاء والشطق كسا أشارت  السشطهقةالجراسة أن الحخوف عيخ  فتخضتا

تبشت  .الجراسة الي عجد الطلاب في التعامل مع الحخوف غيخ السشطهقة لمتغمب عمي هحه السذاكل

التحخيخي  الاختبار من كل وأستخجم لجسع وتحميل البيانات  الجراسة السشهج الهصفي التحميمي

وبعج ،  لمتحقق من فخضيات البحث إحرائياكهسيمة لجسع البيانات وتم تحميل البيانات والذفهي 

مذاكل في التعخف جههن االجراسة الي أن طلاب مخحمة الأساس فعلا يه  تحميل البيانات، أظهخت 

يخ حتهي عمي حخوف غيخ مشطهقة كسا تهصمت الجراسة أن الحخوف غنطق الكمسات التي تعمي 

معخفة وتسييد  بأهسية . وتهصي الجراسة بتهعية الطلاب  بجرجة كبيخة تؤثخ عمي الهجاء  السشطهقة

ونطقها نطقا  حخوف المغة الإنجميدية كتابة  لهم  يتدشىحتي  قلا تشطالتي  هحه الحخوف 

  صحيحا،
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